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P R O T O K Ó Ł  Nr IIII/2018 
z III sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 7  grudnia   2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański   o godz. 9:00 otworzył 

sesję  i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie    w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący  Rady Gminy przypomniał,  że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad III sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji  

     uchwał. 

5. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

      1) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2018 rok, 

      2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

           2018-2028, 

      3) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania  

         „Pomoc Gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023, 

       4) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w    

           formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów     

           żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem    

        „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

      5) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania     

           nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia    

           pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych    

           wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata    

           2019-2023, 

      6) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w               

          ośrodkach wsparcia, 

      7) wyboru przedstawicieli Gminy Kraszewice do Zgromadzenia Związku   

          Gmin Ziemi Ostrzeszowskiej, 

     8)  ustalenia planu Komisji Rewizyjnej na rok 2019, 

     9)  przyjęcie Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z     

           organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami    

           na 2019 rok 

7.  Interpelacje i zapytania radnych  
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8. Odpowiedzi na interpelacje  

9. Wolne wnioski i informacje  

10. Zakończenie obrad 

 

  

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy jednogłośnie                                 

(za – 15 głosów, przeciw –0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad III Sesji Rady Gminy wybrany został Marcin 

Cichosz  

 

 

Punkt 4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z       

               realizacji   uchwał.  
 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności i z 

realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od 21 listopada do 6 

grudnia 2018r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 

Do sprawozdania radni  mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Puchała zapytał jakie są ustalenia z Radą rodziców w Kuźnicy 

Grabowskiej dotyczące filii przedszkola ? 

Wójt Gminy odp że jeszcze nie jest podjęta decyzja . Czekamy na uruchomienie 

żłobka . Spotkanie w tej sprawie planowane jest na  styczeń 2019 roku . 

Radny Jan Mamiak zapytał kto jest typowany do wywożenia szamba u nas w 

Gminie ? 

Wójt Gminy odp: że u nas są dwie firmy GS i firma prywatna z owieczek . pan z 

Owieczek chce podnieść opłaty . Kontakt dokładny do tego pana umieścimy na 

stronie Urzędu. 

Radny Jan Puchała zapytał czy tylko mamy jedną osobę od odśnieżania? 

Wójt Gminy odp że zamierza zawrzeć jeszcze dwie umowy. 

 

 

 

 Punkt 5. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z działalności Rady 

Gminy. 

Brał udział w spotkaniu z byłym koszykarzem NBA.  

W dniu dzisiejszym uczestniczył w czytaniu elementarza w Kuźnicy 

Grabowskiej. 

Radny dostał zezwolenie na utworzenie sztabu WOŚP 

Odbyły się 2  komisje. 
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Komisja Rewizyjna 3.12.2018r. 

Oraz Komisja Budżetowa w dniu 5.12.2018r. 

 

Sprawozdanie z komisji Rewizyjnej przedstawiła Radna Małgorzata Broniecka  

Komisja obradowała w sprawie Skargi na byłego Wójta Gminy Kraszewice w 

sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych  

 

Sprawozdania z Komisji budżetowej przedstawił Sylwester Gołdyn  

W I części komisja zapoznała się z zapisami budżetu  

W II części zaopiniowała uchwały w sprawie WPF  

Obydwie uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie  

 

 

 

Punkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

1) Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2018rok, 

 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

W sprawie projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Juan Puchała zapytał o zadanie OZE przesunięte na wrzesień 2019r a 

płatność dla wykonawcy ? 

Wójt Gminy wyjaśnił  że zadanie OZE  mamy podzielone na dwie części jedno 

to fotowoltaika a drugie to Solary i na razie płacimy za fotowoltaikę po 

zakończeniu zadania i czekamy  aż Urząd Marszałkowski prześle środki. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o zakup wody koszt 25 tys. 

Wójt  Gminy odpowiedział że to głównie chodzi o pobieraną wodę w czasie 

pożaru z Grabowa i dodatkowo musimy mieć zabezpieczone środki na faktury. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy można było ciągnąć wody z naszego hydrantu  

Wójt Gminy odpowiedział, że przy każdym takim działaniu nikt się nie 

zastanawia skąd wziąć wodę . Była też susza dlatego dodatkowo korzystaliśmy z 

Grabowa.  

Radny Jan Mamiak złożył wniosek aby wyremontować strażnicę . Czy jest 

możliwość skorzystania z jakiś środków ? 

Wójt Gminy poinformował że w tej chwili rozmawiamy o budżecie 2018 roku 

nie podejmujemy roku 2019 

 

W sprawie projektu Radni nie  mieli  żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/8/2018 Rady 
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Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia   2018 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Kraszewice na 2018 rok, 

 (za - 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0głosów ), Uchwała 

stanowi załącznik nr 4 

 

2)  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na 

lata 2018-2028 

Projekty przedstawiła skarbnik Gminy  

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jakie koszty wynikają z dokumentacji 

przetargowej na oczyszczalnie ścieków a jak była najniższa oferta  

Wójt Gminy wyjaśnił że kosztorys na ok 750 tys. a oferta na 1 200 000zł 

Radny Jan Wojtaszek dopytał jak Wójt chce realizować to zadanie  

Wójt Gminy powiedział ze tym roku rezygnujemy z tego zadania i w grudniu 

/styczniu chcemy przeprowadzić analizy. 

Radny Jan Puchała stwierdził ze dobrze by było mieć 2 wersje tego zadania 

minimum i maximum. Że jakbyśmy brali pożyczkę to tylko najważniejsze  

rzeczy robimy a jak dofinansowanie  to tyle ile trzeba . 

 

 

W sprawie projektu Radni nie  mieli  więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/9/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie  Zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018-2028  

(za - 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

Uchwała stanowi załącznik nr 5 

 

3) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania  

„Pomoc Gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023, 

Projekt uchwały  

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS  Wanda Skorupa 

 Po analizie uchwały przez radnych , 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/10/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie  ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy 

w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023, 

 (za - 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  
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stanowi załącznik nr 6 

 

 

 

 4) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w    

     formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów     

     żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem    

   „ Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS  Wanda Skorupa  

Po analizie uchwały przez radnych , 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/11/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie  określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w  formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów   żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem    „ Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023  
(za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos),  

stanowi załącznik nr 7 

 

 

 

 

   5) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania     

       nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia    

        pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych    

         wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na      

        lata   2019-2023, 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS  Wanda Skorupa  

Po analizie uchwały przez radnych , 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/12/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie  określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w  formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów   żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem    „ Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023  
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(za - 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

stanowi załącznik nr 8 

 

   6) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w               

 ośrodkach wsparcia, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS  Wanda Skorupa  

Po analizie uchwały przez radnych , 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/13/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie  określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia, 

 

 (za - 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), jeden radny 

nie wziął udziału w głosowaniu  

stanowi załącznik nr 9 

 

 7) wyboru przedstawicieli Gminy Kraszewice do Zgromadzenia Związku   

      Gmin Ziemi Ostrzeszowskiej, 

Radny Sylwester Gołdyn zgłosił następujących kandydatów : 

1.Małgorzata Broniecka  

2. Jan Puchała 

Ponieważ nie było innych kandydatów  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały w której wpisani są powyżsi kandydaci ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/14/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie wyboru 

przedstawicieli Gminy Kraszewice do Zgromadzenia Związku  Gmin Ziemi 

Ostrzeszowskiej. 

 

(za - 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

stanowi załącznik nr 10 
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  8)  ustalenia planu Komisji Rewizyjnej na rok 2019, 

Projekt uchwały przedstawiła radna Małgorzata Broniecka  

W sprawie projektu radni mieli następujące wnioski i zapytania  

1. Aby punkt 2 w III kwartale przenieść do I kwartału  

(Za- 9 głosów , przeciw 6 głosów , wstrzymuje się -0 głosów ) 

 

2.  Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek Aby w punkcie 2 I kwartale zostało 

dopisane zdanie z uwzględnieniem Jelnie – Grabowski Piec  . uzasadnił to tym 

ze gdy Komisja budżetowa przyznawała środki na ten cel były problemy z 

dokumentacją przetargową 

(Za- 7 głosów  , przeciw- 7 głosów, wstrzymuje się- 1 głos) 

 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek o wykreślenie w kwartale I punktu 

pierwszego tj. kontrola realizowana przez gminna Komisje Problemów 

Alkoholowych środków z puli przeciwdziałania alkoholizmowi za rok 2018 . W 

uzasadnieniu radny stwierdził że są to kontrole cykliczne przeprowadzone co 

roku . 

Kontrole do tej pory nic nie wnosiły , pokrywały się z faktami , które w 

sprawozdaniu rocznym przedstawił przewodniczący Komisji Alkoholowej . 

Radny zapytał o kwartał IV punkt 2 ponieważ jest zapis „ kontrole zlecone na 

wniosek Wójta . Radny zapytał czy wójt może zlecać kontrole Komisji 

Rewizyjnej : czy ten zapis jest prawidłowy . 

Radny Dopytał również co komisja miała na myśli „ analiza procedur 

związanych  z realizacją zadań : inwestycji za rok 2018 .  

Radna Małgorzata Broniecka odpowiedziała , że komisji będzie kontrolować 

wszystkie procedury od początku do końca. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że po wcześniejszej konsultacji z radcą prawnym 

wyjaśnił , że zapis „ Kontrole zlecone na wniosek Wójta I skarbnika nie 

stanowią wady prawnej i może taki zapić zostać 

 

3. Aby wykreślić punkt 1 z I kwartału  

(Za-5 głosów , przeciw-8 głosów  wstrzymuje się -2 głosy ) 

 

4.Aby punkt 3 z III kwartału dodać do kwartału II z dopiskiem wraz ze strukturą 

i zasadnością zatrudnienia nauczycieli  w poszczególnych placówkach 

oświatowych gminy  

Ponieważ nie było innych wniosków  
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały  wraz z poprawkami  ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/15/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie ustalenia planu 

Komisji Rewizyjnej na rok 2019, 

(Za-15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się – 0 głosów ) 

stanowi załącznik nr 11 

 

 

 9)  przyjęcie Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z     

organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami   na 

2019 rok 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

Ponieważ w sprawie projektu radni nie mieli żadnych uwag i zapytań  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr III/16/2018 Rady 

Gminy Kraszewice z dnia 7 grudnia  2018r. w sprawie    przyjęcie Rocznego 

programu współpracy Gminy Kraszewice  z  organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi uprawnionymi podmiotami   na 2019 rok 

(Za-15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się – 0 głosów ) 

stanowi załącznik nr 12 

 

 

Punkt9.  Interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie wnosili  żadnych interpelacji  

Punkt 10. Odpowiedzi na interpelacje 

Nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje 

 

 

Punkt 11. Wnioski i zapytania radnych  

Radna Małgorzata Broniecka podziękowała za przyjęcie planu pracy Komisji 

Rewizyjnej  

Radny Jan Puchała zapytał o refundację termomodernizacji w Kuźnicy 

Grabowskiej  za 2017 

Wójt Gminy odp że nie  otrzymaliśmy jeszcze rozliczenia za termomodernizację 

która wykonaliśmy w 2017 roku   
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Radny Jan Wojtaszek prosił w związku z tym że nie jestem w żadnej komisji 

stałej chciałem prosić Radnych gdy będą pracować   nad budżetem na 2019 rok 

aby znaleźć kwotę na połączenie Jaźwin i Mącznik do sieci wodociągowej 

Gminy Kraszewice . Uzasadniam to tym że co roku wydajemy dużo pieniędzy 

na wodę z Grabowa i w tym roku zaplanowane jest 317 tys. zł. Za taką kwotę 

można wybudować drogę.  

Drugi wniosek : ponieważ zaplanowane są środki finansowe na konkretne 

sołectwa. W jednym sołectwie są środki zaplanowane na 3 duże inwestycje. 

Proszę aby zastanowić się nad tym i nie pomijać innych sołectw.  

 

Punkt 12. Zakończenie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi 

Gminy, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach - zamykając 

tym samym o godz. 13:20  III sesję Rady Gminy Kraszewice.  
 

Protokołowała:                                          Sekretarz Obrad III  sesji Rady Gminy 
/Lidia     Plewa /                                                     Marcin Cichosz / 


